
Muntlig innspill +l Næringskomitéens budsje7høring 17. oktober 2023 
 
Høringen er spilt inn. Innlegget fra Norecopa v/Adrian Smith er 27:10 inn i 
de;e opptaket: 
 
h;ps://video.qbrick.com/play2/embed/qbrick-
player?accountId=AccrjW9C7ikYk2xPM5xJ4Frag&mediaId=6f7540b1519044db
ab88cb31ca235837&configId=qbrick-
player&pageStyling=adapZve&autoplay=false&repeat=false&sharing=false&do
wnload=true&volume  
 
Kjære komité, tusen takk for anledningen Zl å delta! 
 
Jeg er briZsk/norsk veterinær og eneste ansa; i Norecopa. Sammen med et 
ulønnet styre arbeider vi for erstatning, reduksjon og forbedring av dyreforsøk, 
som i bor i Norge krevde 1,4 millioner dyr, som er en femtedel av alle 
forsøksdyrene i Europa. 
 
La oss glemme budsje;all et øyeblikk og reflektere over hvordan Norge har 
brukt forsøksdyr de siste 20 årene. 
 
For 20 år siden fikk vi en dyrevelferdsmelding som anbefalte etableringen av et 
senter for alternaZver Zl dyreforsøk. Næringskomitéen var enig, og anbefalte i 
Zllegg at det ble øremerket forskningsmidler. Men da regjeringen iverksa;e 
de;e, hadde ambisjonene krympet Zl en halv sZlling og ingen øremerkede 
forskningsmidler. Og siden har vi brukt 50 millioner forsøksdyr. 
 
Det er lovet en ny dyrevelferdsmelding Zl våren. Den kommer sikkert Zl å 
inneholde noe om et senter for alternaZver. Men hihl har kun de minste 
parZene fremhevet saken. Jeg synes det er er rart at en sak som er så 
ukontroversiell ikke har få; Zlstrekkelige midler for lenge siden. 
 
Men lederne for denne komitéen, blant andre vår nåværende landbruks-
minister, og mange av dere har u;rykt stor sympaZ for saken. 
 
E;er mi; innlegg her i bor så komitéleder: 
 
Vi har stor sympa- med saken, så får vi komme -lbake -l hvordan vi skal 
håndtere den fremover'  
 



Ja det er jeg spent på! 
• Fordi saken er en del av Hurdalsplaiormen. 
• Og fordi en merknad i bor fra FrP og MDG om å sikre Norecopa de 

samme midlene som i 2022 ble stemt ned. 
• Og fordi jeg er veldig skuffet over den manglende interessen som 

fagdepartementene, LMD og NFD, har vist de siste 20 årene. 
 
Det første som denne komitéen fakZsk må gjøre, er å ta sZlling Zl representant-
forslaget fra MDG som ble levert på torsdag, med ne;opp et forslag om å 
oppre;e et slikt senter. Det er nå ca. 30 slike sentre i Europa. 
 
Det nærmeste vi har kommet et senter var i bor, da Rødt foreslo en egen 
budsje;post i komitéens innsZlling, men de var det eneste parZet som la tall i 
posten. 
 
Vi trenger ikke et prangende senter, kun midler Zl en gruppe spesialister som 
kan samarbeide med forskningsinsZtusjonene om å drive mer lønnsom 
forskning med bedre dyrevelferd. 
 
I slu;en av august ble jeg bedt av en rådgiver i NFD om å skrive et notat om 
gevinstene med å etablere et senter for alternaZver. Jeg sendte dem 21 sider, 
med kopi Zl LMD. Det er en link Zl dokumentet i notatet som jeg ne;opp har 
levert Zl dere. 
 
«Mind the Gap»* er relevant her også, men som engelskmann kan jeg avslu;e 
med å sitere Churchill, som sa: 
 
Suksess består av å gå fra nederlag 2l nederlag uten å gi opp 
 
Det har vi nå gjort i 16 år, og nå håper jeg på suksess med deres hjelp! 
 
Takk for oppmerksomheten! 
 
*«Mind The Gap» var en henvisning 1l et innlegg 1l komitéen 1dligere den dagen. 
 
E;er innspillet fra Norecopa så ordstyrer Per Vidar Kjølmoen (Ap): 
 
Takk for det! Churchill vant -l slu=, og det kan hende at Norecopa gjør også, 
hva vet jeg? 


